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Geacht lid van het Genootschap Flevo, 

Met deze derde Nieuwsbrief van 2023 willen wij u herinneren aan ons symposium op 

22 juni a.s. over de Gezondheidszorg in Flevoland. En we nemen u graag mee met 

enige wetenswaardigheden. 

 

Herinnering ! Symposium De Gezondheidszorg van Flevoland 

Op 22 juni 2023 vindt onze jaarlijkse Algemene Leden Vergadering plaats. U heeft de 

uitnodiging met bijbehorende stukken inmiddels ontvangen. Aansluitend staat het 

symposium De Gezondheidszorg van Flevoland (ondertitel: Hoe verder met de 

ouderenzorg?) centraal. Indien u zich hiervoor nog niet heeft aangemeld; dit kan 

nog steeds! Voor de volledigheid is de uitnodiging nog een keer bijgevoegd. De 

bijeenkomsten vinden plaats in het stadhuis van Lelystad. 

 

Cornelis Lelylezing 2023 

Zoals eerder bericht is de datum van de Cornelis Lelylezing 2023 bekend: donderdag 

28 september in de middag.Inmiddels kunnen we melden dat er weer een 

aantrekkelijk programma in voorbereiding is. De lezing wordt uitgesproken door 

Wouter Veldhuis, Rijksadviseur voor de fysieke leefomgeving, stedenbouwkundige 

en architect. Als Rijksadviseur is Wouter Veldhuis zeer geïnteresseerd in de 

ontwikkeling van Flevoland, het erfgoed van Lely. 

Veldhuis gaat in zijn lezing in op de ontwikkeling van Flevoland. Hanteren we wel de 

juiste tijdshorizon? Houden de keuzes van nu wel voldoende rekening met lange 

termijn consequenties voor kwaliteit van ruimtegebruik en leefbaarheid? De 

definitieve uitnodiging met programma ontvangt u over enkele weken. Dan kunt u 

zich ook aanmelden. Locatie is de Statenzaal van het Provinciehuis in Lelystad, de 

lezing start om 15 uur.  
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Nationale Archeologiedagen in Batavialand  

Op 16 t/m 18 juni 2023 vinden de Nationale Archeologiedagen plaats in 

Batavialand. Batavialand besteedt daarbij extra aandacht aan de bijzondere 

archeologie van Flevoland. Zo is er de unieke gelegenheid om een rondleiding te 

volgen in het Provinciaal Depot voor Bodemvondsten Flevoland of het Maritiem 

Archeologisch depot van de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed. Naast de 

rondleidingen zijn er meer leuke activiteiten voor jong en oud. Vanaf 17 juni is tevens 

de vernieuwde expositie Het mysterie van het Oorijzerwrak te bezoeken. Op 

vrijdag, zaterdag en zondag is ook de ArcheoHotspot geopend. Deze wordt bemenst 

door de depot medewerkers en archeologen van Batavialand en vrijwilligers van de 

‘AWN – Vereniging van Vrijwilligers in de Archeologie’. 

 

Zonne-atollen in het IJsselmeer? 

Er vindt op dit moment een felle discussie plaats over het voornemen om zogeheten 

zonne atollen aan te leggen. Een consortium genaamd Meerlicht is klaar om in het 

IJsselmeer drijvende eilanden met circa 2,5 miljoen zonnepanelen te realiseren. De 

zonne-atollen hebben de potentie om jaarlijks 1,7 terawattuur zonne-energie op te 

wekken. De panelen zijn tweezijdig zodat ook weerkaatsing van zon op het water 

voor opbrengst zorgt. 

 

Het idee ontstond al enkele jaren geleden om voor de Noord-Hollandse kust van het 

IJsselmeer in de Wieringerhoek met zonne-atollen zowel de natuur te versterken als 

zonne-energie op te wekken. Onderzoeksinstituut Deltares en adviesbureau Bureau 

Waardenburg concludeerden destijds al dat het plan kansrijk was. Inmiddels heeft 

het Meerlicht-consortium – bestaande uit GroenLeven en Van Oord – in 

samenwerking met TNO, Deltares, Waardenburg Ecology en H+N+S 

Landschapsarchitecten het plan technisch verder uitgewerkt tot een haalbaar en 
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uitvoerbaar Buitendijks Plan.  Hoewel de bedenker Kor Buitendijk (what’s in a name), 

baggerbedrijven en fabrikanten van zonnepanelen mateloos enthousiast zijn over het 

plan, zijn natuurorganisaties en bewoners van omringende dorpen dat allesbehalve. 

Daarnaast is fors verzet te zien vanuit de (sport-)visserij, recreatieve zeilvaart en Het 

Blauwe Hart. Volgens Buitendijk is het plan goed voor de natuur in het IJsselmeer. 

“Natuurwaarden en waterkwaliteit worden beter met ondiep en beschut water. Dit is 

goed voor groei van waterplanten, waarin vissen kunnen schuilen en voortplanten. 

Vogels krijgen daardoor meer voedsel,” zegt Buitendijk. De onderzoeken lijken dit te 

bevestigen.  

Het is de vraag of dit initiatief valt onder de zogeheten Zonneladder. Die ladder 

schrijft voor dat je voor zonnepanelen eerst de ruimte op daken en infrastructuur 

moet benutten, zoals middenbermen van wegen. Water is pas een van de laatste 

opties. Wouter Veldhuis, Rijksadviseur voor de fysieke leefomgeving (inderdaad de 

beoogde spreker bij de komende CLL), gaf eerder al aan dat de komende jaren nog 

eens vierhonderd zonneparken gepland staan. Die zouden een totaal oppervlak van 

28 vierkante kilometer hebben, de grootte van een stad als Leiden. 

Zo is ook sprake van een initiatief van een zonnepark op het IJsseloog. Om een 

bijdrage te leveren aan de energietransitie onderzoekt het Rijksvastgoedbedrijf in 

samenwerking met Rijkswaterstaat, Rijksdienst voor Ondernemend Nederland, de 

gemeente Dronten, de provincie Flevoland en Liander of er op IJsseloog een 

haalbare businesscase voor (drijvende) zonnepanelen gerealiseerd kan worden. 

Hiervoor is vorig een marktconsultatie opgestart. Indien er vanuit de markt interesse 

is voor de ontwikkeling van een zonnepark en deze ontwikkeling financieel haalbaar 

is, start het Rijksvastgoedbedrijf medio dit jaar een openbare inschrijving. 

Bronnen: o.a. zeilen.nl, energieregionh.nl, Het Blauwe Hart, Rijkswaterstaat, Omroep Flevoland, solarmagazine.nl 

 

Eerste fase project Marker Wadden afgerond 

Tien jaar geleden begonnen Natuurmonumenten en 

Rijkswaterstaat, met een startbijdrage uit het 

Droomfonds van de Nationale Postcode loterij, een 

spannend avontuur. De aanleg van een archipel van 

zeven nieuwe eilanden in het Markermeer om de 

natuur- en waterkwaliteit van het Markermeer te 

verbeteren. De eerste stap is overtuigend gezet en is 

voor de betrokken organisaties nu afgerond. Hoewel de 

1e fase nu is afgerond, blijven er de komende jaren wel 

enkele werkzaamheden plaatsvinden. Zo blijft 

bijvoorbeeld Boskalis tot 2030 de randen van de 

eilanden onderhouden en blijft het projectteam – 

weliswaar op aangepaste schaal – in stand voor onder 
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andere de verdere inrichting van het 7e eiland en overdracht aan de Beheereenheid 

Flevoland van Natuurmonumenten. De Marker Wadden zijn regelmatig in het nieuws 

met zeldzame vogelsoorten zoals de ijseend, de dwergmeeuw en de kwartelkoning. 

“De natuurontwikkeling op Marker Wadden overstijgt al onze verwachtingen, maar 

voor een gezond en toekomstbestendig Markermeer zijn meer maatregelen nodig. 

We werken als Natuurmonumenten toe naar een uitbreiding, maar hoe die eruit gaat 

zien weten we nog niet.“ aldus Roel Posthoorn namens Natuurmonumenten. 

Bron: Natuurmonumenten. Foto: Rob van der Schans 

 

Extra water naar het Veluwemeer voor recreatie en scheepvaart 

Om scheepvaart en recreatie op het Veluwemeer mogelijk te houden is het 

belangrijk dat het waterpeil goed blijft. In samenwerking met Rijkswaterstaat, de 

beheerder van het Veluwemeer, pompt het waterschap daarom water uit het 

Markermeer naar het Veluwemeer. Een goed waterpeil houdt de dijken en kades 

stevig. Dit doen ze via de sluis bij Gemaal de Blocq van Kuffeler in Almere. Het water 

gaat via de Hoge Vaart naar Gemaal Lovink bij Biddinghuizen. Daar pompen ze het 

water weer het Veluwemeer in. 

Eigenlijk laten ze het water alleen maar 

door Flevoland heen stromen, zonder 

dat het waterpeil zakt. Ondanks dat we 

steeds langere periodes van droogte 

meemaken, wordt er gemiddeld toch 

meer water uit Flevoland gepompt, dan 

erin. In Flevoland leven we namelijk op 

de bodem van de voormalige Zuidzee. Hierdoor is sprake van een natuurlijke 

toestroom van water. Dit water komt uit de bodem (kwel) en onder de dijken door. 

Dat is ten opzichte van andere delen van Nederland best uniek! Toch is droogte door 

klimaatverandering een belangrijk thema voor het waterschap. 

Bron: waterschap Zuiderzeeland 

 

Sunsation 2023 

Op 23 en 24 juni wordt de zomerzonnewende gevierd tijdens het betoverende 

Festival Sunsation, met een veelzijdig programma vol poëzie en muziek. Al meer dan 

veertig jaar fungeert Festival Sunsation als de ultieme ontmoetingsplaats voor 

poëzieliefhebbers in Flevoland en daarbuiten. Zie: www.festivalsunsasion.com  

 

Rob van der Schans, secretaris Genootschap Flevo 

http://www.festivalsunsasion.com/

